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Stimate Domnule Ministru,

România trebuie să transpună în totalitate Directiva revizuită privind Performanța Energetică 
a Clădirilor, până la data de 10 martie 2020, care prevede ținte foarte ambițioase în ceea ce privește 
renovarea aprofunată a întreg stocului de clădiri din România.

Sectorul clădirilor este cel mai mare consumator de energie și generator de emisii de gaze cu 
efect de seră , reprezentând aproximativ 40 % din consumul final de energie Ia nivelul UE (în 
România peste 50%) și 36% din emisiile de gaze cu efect de seră (în România peste 40%).

În România, sectorul rezidențial are cea mai mare pondere a clădirilor care necesită renovare 
aprofundată, fiind responsabil de cca. 81% din consumul de energie. Casele unifamiliale reprezintă 
65 % dintre aceste clădiri.

Eficiența energetică a clădirilor înseamnă, pe lângă reducerea consumului de energie si a 
emisiilor de CO2, îmbunătățirea confortului și sănătății și productivității ocupanților clădirilor;

Viziunea strategică în ceea ce privește fondul de clădiri, trebuie să pună accent în primul rând 
pe reducerea consumului de energie prin eliminarea pierderilor de energie (renovarea clădirilor) 
precum și pe îmbunătățirea calității vieții și scoaterea din sărăcie energetică a unui număr cât mai 
mare din populație.

De mai mulți ani. România nu are un program de finanțare dedicat renovării aprofundate a 
caselor unifamiliale, iar acest lucru trebuie să devină o prioritate pe termen scurt atât în cadrul 



Strategiei naționale de renovare a clădirilor cât și în cadrul politicilor la nivel național în domeniile 
protecției mediului înconjurător și schimbărilor climatice;

Având în vedere cele prezentate mai sus, am rugămintea să îmi spuneți care sunt demersurile 
concrete realizate de către Minister până în acest moment precum și cele pe care le aveți în vedere 
pentru anul viitor, pentru asigurarea transpunerii integrale a Directivei EPBD si a lansării unui 
program de finanțare dedicat renovării aprofundate a caselor unifamiliale?

Vă mulțumesc.

Solicit răspuns scris.
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Senator, Silvia Monica Dinică


